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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 19                                                   Dnr 2022/00456 

Mål och internbudget år 2023 – Kommunstyrelsen 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar om kommunstyrelsens mål och internbudget år 2023.  

Internbudgeten gäller tills en ny styrmodell beslutas i kommunfullmäktige. 

Reservation 

Janne Jansson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt tilläggsyrkande. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har beslutat att tilldela kommunstyrelsens verksamheter en 
budgetram om 149 996 mkr. Kommunfullmäktiges budget utgår från beslutad styrmodell, 
vilket innebär att målen gäller mandatperioden plus ett år in i nya mandatperioden.  

Ett pågående uppdrag är att revidera styrmodellen och ett nytt förslag på styrmodell 
kommer att presenteras till kommunfullmäktige i mars. Detta medför att beslutad 
internbudget för kommunstyrelsens verksamhet kommer att revideras därefter. 

Vid budget 2023 tilldelades kommunstyrelsen kompensation för ökade lönekostnader, 
(löneindex), ökat personalomkostnadspålägg, inflationsindex och politiska satsningar. 
Satsningarna under 2023 är, nämndsekreterare, kulturskola och ökat anslag till 
kommunstyrelsens medel till förfogande.  

Internbudgeten hanterar också de verksamhetsövergångar som består av tidigare beslut och 
budgetförändringar mellan nämnder. Internbudgeten fördelar budgetramen till 
avdelningsnivå.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Mål och internbudget är i linje med den de gällande politiska målen för 2023 som berör en 
miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Mål och internbudget är i linje med den de gällande politiska målen för 2023 som berör en 
social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Mål och internbudget upprättas för att specificera beslutad budget på avdelningsnivå för 
kommunstyrelsens verksamheter under 2023. Mål och internbudget ligger till grund för 
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vilken nivå som ska följas upp under året. Detta för att möjliggöra en ändamålsenlig 
uppföljning och analys av verksamhet och ekonomi.  

Kommundirektörens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar om kommunstyrelsens mål och internbudget år 2023.  

Internbudgeten gäller tills en ny styrmodell beslutas i kommunfullmäktige. 

Behandling på sammanträdet 

Janne Jansson (S) lämnar följande tilläggsförslag. 

 ”Att utöka anläggningsbidrag till idrottsföreningarna med 100 000 kr. Finansiering 
sker genom Kommunstyrelsens tillförfogandemedel.” 

 Att genomföra en arbetsmiljöutredning där HR-organisationen tillsammans med 
arbetstagarorganisationerna tar fram en handlingsplan för att förbättra arbetsmiljön 
för de anställda i kommunen. Budget på 300 000 kr. Finansiering sker genom 
Kommunstyrelsens tillförfogandemedel.” 

Ordföranden ställer kommundirektörens förslag mot Janne Janssons förslag och 
finner att arbetsutskottet beslutar enligt kommundirektörens förslag. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Mål och internbudget år 2023 – Kommunstyrelsen 

Mål och internbudget år 2023 – Kommunstyrelsen 

Protokollsutdrag KSAU 2023-01-11 § 1 Kommunstyrelsens mål och internbudget år 
2023 

 
Beslutet skickas till 

Kommundirektören 
Ekonomichefen 
HR-chefen 
Samhällsbyggnadschefen 
Stabschefen 
Utbildningschefen 
Socialchefen 
Budgetcontrollern 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 20                                                   Dnr 2022/00465 

Information: Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2022-11-23, Ksau § 317 att ge 
kommundirektören i uppdrag att starta arbetet med att ta fram ett reviderat förslag på 
fördjupad översiktsplan för Mariestads kommun. Alternativt kan förslag på tematiska 
tillägg för befintlig översiktsplan tas fram. 

Planenheten har tolkat och uppfattat uppdraget som att det i huvudsak avser centralorten 
Mariestad samt förordar därmed en fördjupad översiktsplan för Mariestad tätort inklusive 
förväntad tätortsutvidgning med planerings- och utvecklingshorisont till år 2040. 

Planenheten har mot bakgrund av ovanstående tagit fram ett förslag till projektbeskrivning 
för fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 i enlighet med kommunens projektmodell. 
Planenheten önskar informera om förslaget till projektbeskrivning, det fortsatta arbetets 
huvuddrag, aktiviteter, tidsplan med mera samt inhämta kommunstyrelsens arbetsutskott 
synpunkter och inspel för den fortsatta beredningen av ärendet.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet har det inte bedömts vara relevant att göra någon bedömning ur 

miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

I ärendet har det inte bedömts vara relevant att göra någon bedömning ur social 

dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

I ärendet har det inte bedömts vara relevant att göra någon bedömning ur 

ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 

Projektbeskrivning Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 inkl. bilagor 
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Beslut Ksau 2022-11-23 § 317 Uppdrag till kommundirektören 

 

Beslutet skickas till  

Samhällsbyggnadschefen 

Planchefen 

Planarkitekterna 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 21                                                   Dnr 2019/00490 

Detaljplan för del av Ladukärr 2:1 m.fl., Ladukärr, Mariestads 
kommun 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att lämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
förslag till beslut. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 13 januari 2020, Ks § 7 om planuppdrag för fastigheten 
Ladukärr 2:1. Bakgrunden till planuppdraget var behovet att skapa planmässiga 
förutsättningar för att tillmötesgå efterfrågan på verksamhetsmark i centralorten.  

Detaljplanen syftar till att möjliggöra utveckling av området genom att medge 
markanvändning detaljhandel, verksamheter och idrottsanläggning. Planen är flexibelt 
reglerad för att möjliggöra etableringar av varierande storlek och innehåll. Planområdet 
omfattar cirka 23 ha och innefattar kvartersmark och naturmark som syftar till att utgöra 
buffertzon till befintlig bostadsbebyggelse i Ladukärr, område för avledning och 
fördröjning av dagvatten, område för friluftsliv och ekologiska funktioner.  

Planområdet är lokaliserat i den östra delen av Mariestad och gränsar i norr till 
dagligvaruhandel (Coop), i öster till Marieforsleden, i söder till området Muggebo med 
skogs- och jordbruksmark och i väster till bostadsbebyggelse i Ladukärr.  

Förslag till detaljplan har varit föremål för samråd respektive granskning under 
vår/sommar år 2020 och sommar år 2021. Inkomna synpunkter har sammanställts och 
kommenterats i samrådsredogörelse respektive granskningsutlåtande. 

Efter granskning har detaljplanen kompletterats med planeringsunderlagen 
häckfågelinventering och skyfallsutredning. Detaljplanen har i delar reviderats inför 
antagande för att omhänderta resultatet och rekommendationerna i skyfallsutredningen. 
Detta har dock inte inneburit några omfattande förändringar utan tidigare redovisat 
planförslag vad gäller till exempel omfattning av kvartersmark och byggrätt är densamma. 
För att säkerställa att exploateringen inte påverkar omgivningen oacceptabelt i samband 
med skyfall (100-årsregn) har bestämmelser om dike och dagvattenfördröjning lagts in i 
plankartan. 

Kommundirektörens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplan för del av Ladukärr 2:1 m.fl., Mariestad 
centralort, Mariestads kommun. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordföranden föreslår att arbetsutskottet lämnar ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget förslag till beslut och finner att arbetsutskottet beslutar så.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Detaljplan för del av Ladukärr 2:1 m.fl., Ladukärr, Mariestads 
kommun 

Planbeskrivning (antagandehandling) 

Plankarta (antagandehandling)  

Riskbedömning kring detaljplan Ladukärr 2:1 

PM Riskbedömning avseende farligt godstransporter 

PM Geoteknik 

Naturvärdesinventering 

Utredning av trafik- och omgivningsbuller inför ny detaljplan, Ladukärr 2:1 m.fl 

Granskningsutlåtande 

Häckfågelinventering 

Dagvattenutredning 

Arkeologisk utredning steg 1 

Skyfallsutredning  
 

Beslutet skickas till 

Planarkitekten  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 22                                                   Dnr 2022/00318 

Motion om Mariestads bidrag till elförsörjning 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen om Mariestads bidrag till elförsörjning. 

Fjärrvärme och elproduktionen hänger ihop och redan idag ger närmast maximal effekt.  

Bakgrund 

Miljöpartiet de gröna har via Mats Karlsson gett in en motion med följande förslag: Att 
kommunen genom ägardirektiv ger VänerEnergi i uppdrag att prioritera elproduktion i 
kraftvärmeanläggningen. Detta i syfte att bidra till att säkra eleffekt till elnätet. 

Motiven till att motionen bör avslås är följande: 

Redan idag producerar Katrinefors Kraftvärme ca 30 GWh (Gigawattimmar) el under en 
normal eldningssäsong. Detta är nära gränsen för vad turbinerna maximalt kan användas 
till då turbinerna drivs av ångan från fjärrvärmeproduktionen. Man kan alltså säga att de två 
energislagen är kommunicerande kärl. Mycket producerad fjärrvärme ger mycket 
producerad el.  

Att i ägardirektivet ange att elproduktion ska prioriteras skulle förhindra den flexibilitet 
som krävs för att anläggningen ska användas till sin fulla kapacitet. Som en jämförelse kan 
nämnas att fjärrvärmeproduktionen under en normal eldningssäsong uppgår till ca 135 
GWh och måste vara i den storleksordningen för att turbinerna ska kunna ge maximalt 
producerad mängd el. 

Eftersom Katrinefors Kraftvärme AB ägs till hälften av Metsä Tissue kan inte kommunen 
ensidigt ta beslut om ändrade ägardirektiv. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Elförsörjning är en av de viktigaste faktorerna när det gäller samhällets framtida utveckling 
mot en fossilfri framtid. 

Bedömning ur social dimension 

Välstånd och utveckling är sociala aspekter som är beroende av energiförsörjning. El kan 
idag också betraktas som avgörande för livsuppehället i städer där alternativ till elen i stort 
sett saknas. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Energi representerar ett stort värde i världshandeln och en stadig försörjning till 
produktionsanläggningar är en nödvändighet för att inte förluster ska uppstå när det gäller 
såväl pengar som produktionsutrustning m.m. 
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Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Motion om Mariestads bidrag till elförsörjning 

Beslut Kf § 60 2022 Motion om Mariestads bidrag till elförsörjning 

Motion om Mariestads bidrag till elförsörjning 

 
Beslutet skickas till  

Kommunfullmäktige 

Samhällsbyggnadschefen 

VänerEnergi 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 23                                                   Dnr 2023/00009 

Prissättning och försäljning av verksamhetsmark Sund 4:6 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att försäljningspriset för tomt 1-6 på Sund ska sättas till 235 
kr/kvm.  

Priset på en tomt om ca 1,0 ha kan rabatteras till 150 kr/kvm förutsatt att det 
markansvisningsavtal som är under förhandling ingås inom tre månader och villkoren i 
detta uppfylls. Annars ska priset sättas till 235 kr/kvm. 

Priset för en eventuellt tillkommande tomt 7 sätts till 300 kr/kvm.  

Alla priser sätts i 2023 års prisläge. 

Bakgrund 

Mariestads kommun skapar ett nytt verksamhetsområde i Sund mellan Marieforsleden och 
E20 i närheten av Sanbäcksmotet. Området indelas i sex fastigheter i storleken ca 1,0–1,6 
ha med en möjlig tillkommande fastighet om ca 0,5 ha. Den senare beroende av hur 
transformatorlösningen blir för området. Diskussion om markanvisning och försäljning av 
fastigheterna pågår sedan en tid med flera intressenter, varav en intressent sedan innan 
Volvo aviserade sin etablering fått en muntlig prisinriktning som motsvarar värderingen.  

Samhällsbyggnadschefen har fått i uppdrag av kommunstyrelsen att ta fram en prisstrategi 
för kommunens försäljning av mark som utgår från värdering och tar hänsyn till läget för 
fastigheten. Strategin är inte klar men dess principer har använts i detta ärende. Vidare har 
kommunfullmäktige i budget 2023 beslutat att lägga större vikt av affärsmässighet vid 
försäljning av tjänster och mark i syfte att finansiera kärnverksamheten. 

Förvaltningen har med utgångspunkt i detta beställt en värdering, beaktat läget, beaktat 
andra kommunala försäljningar, beaktat att en intressent sedan tidigare fått en 
prisinriktning som motsvarar värderingen, gjort en exploateringskalkyl där alla kostnader 
för exploateringen omhändertas och samlat ger ett mindre plus. En eventuellt 
tillkommande tomt sju ligger utanför detta och kan ge ytterligare lite plus.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur denna dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur denna dimension. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Prissättningen är högre än värderingen och medför att exploateringen sammantaget bär 
sina egna kostnader. Detta är en förutsättning för kommunens långsiktiga finansiering av 
tillväxten och i linje med kommunfullmäktiges beslut.  

I den kommande strategin kommer ett prisuppräkningsindex bestämmas och tillämpas för 
kommunens fastighetsförsäljningar, vilket bedöms komma att tillämpas på de tomter som 
inte säljs under 2023. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Prissättning och försäljning av verksamhetsmark Sund 4:6 

Marknadsvärdering – Del av fastighet Sund 4:6 

Översiktsbild 

Exploateringskalkyl Sund 4:6 

 

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadschefen 
Mark och exploateringsenheten 
Näringslivschefen 
Utvecklingschefen 
Finanssamordnare 
Ekonomicontrollern 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 24                                                   Dnr 2022/00372 

Uppföljning av klimatanpassningsplan för Mariestads kommun 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att lämna ärendet till kommunstyrelsen 
utan eget förslag till beslut.  

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade 2017-01-30, enligt § 2, att anta en klimatanpassningsplan 
för Mariestads kommun. Av planens del tre framgår att uppföljningen ska resultera i en 
årlig rapport som redovisas till kommunstyrelsen. Samhällsbyggnadsförvaltningen är 
ansvarig för att uppföljningen genomförs i samverkan med verksamheterna. 

Till denna uppföljning har berörda verksamheter rapporterat om: 

- Hur de arbetat med frågan, vilka åtgärder som genomförts och vilka som återstår.  

- Eventuella nya behov av kunskapsunderlag och anpassningsåtgärder som identifierats. 

Sammanfattning och utvärdering av rapporterade åtgärder återfinns i dokumentet 
”Uppföljning år 2022: Sammanställning av utförda åtgärder enligt klimatanpassningsplan” 
som bifogas denna tjänsteskrivelse. 

Sammanfattningsvis innehåller klimatanpassningsplanen ca 70 aktiviteter varav merparten 
antingen är påbörjade eller genomförda. Måluppfyllelsen kan därmed bedömas som god 
eftersom ett aktivt arbete har bedrivits för att uppnå syftet med planen.  

Eventuella nya behov av kunskapsunderlag och anpassningsåtgärder har inte påtalats och 
nämns därför inte vidare i sammanställningen. 

I samband med att översiktsplanen aktualiseras ska också klimatanpassningsplanen 
genomgå en aktualisering. Det är motiverat bland annat utifrån att kunskapsläget 
kontinuerligt förbättras och att nya anpassningsåtgärder kan genomföras i takt med att 
redan beslutade åtgärder slutförts. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Klimatanpassning kan anses vara såväl reaktiva som förebyggande åtgärder för att lindra 
och förebygga effekterna av den pågående klimatförändringen. 

 
Bedömning ur social dimension 
 
Ett samhälle som står rustat för att hantera följderna av människans påverkan på klimatet 
kommer att innebära ett behov av att dess medborgare är medvetandegjorda och 
motiverade. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Stora värden kan gå till spillo om till exempel en större översvämning inträffar efter ett 
kraftigt skyfall. Detta kan bäst åtgärdas proaktivt genom att åtgärder vidtas när 
samhällsplanering och nybyggnation utförs. Åtgärder i det befintliga fastighetsbeståndet 
och VA-nät kommer också att kosta mycket att utföra men understiger troligen vida de 
som uppstår om inget görs för att förhindra följdverkningarna av klimatförändringarna. 

Kommundirektörens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner uppföljning av klimatanpassningsplan för Mariestads 
kommun år 2022. 

Behandling på sammanträdet 

Ordföranden föreslår att arbetsutskottet lämnar ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget förslag till beslut och finner att arbetsutskottet beslutar så.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse – Klimatanpassningsplan för Mariestads kommun – uppföljning år 
2022 

Uppföljning år 2022: Sammanställning av utförda åtgärder enligt 
klimatanpassningsplan 

Klimatanpassningsplan för Mariestads kommun 

 
Beslutet skickas till 

Kommundirektören 
Samtliga förvaltningschefer 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 25                                                   Dnr 2023/00016 

Köp av fastigheten Krontorp 2:2 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner upprättat avtal där Krontorp 2:2 förvärvas för  
2 000 000 kronor utifrån värdering multiplicerat med 1,3. 

Köpet finansieras genom kommunstyrelsens investeringsmedel för markreserv. 

Bakgrund 

Planarbete för verksamhetsmark är påbörjat för området vid norra infarten. Kommunens 
mark angränsar på alla sidor till Krontorp 2:2. Fastighetsköpet görs för att få det mer 
sammanhängande och på så sätt få större rådighet över området.  

Fastighetsägaren har själv framfört önskemålet att kommunen ska förvärva fastigheten 
vilket mark- och exploatering har ställt sig positiv till.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Tillskapandet av verksamhetsmark skapar förutsättningar för att både investeringar görs i 
kommunen samt att nya arbetstillfällen skapas.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Att skapa förutsättningar för nya verksamheter underlättar den pågående 
industriomställningen och möjliggör för nya anläggningar i enlighet med dagens miljökrav. 
Detta hjälper omställningen enligt Agenda 2030 ur ett nationellt perspektiv. 

Bedömning ur social dimension 

En bedömning ur en social dimension bedöms ej vara tillämpbar i detta ärende. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Köp av fastigheten Krontorp 2:2 

Köpekontrakt 

Värdering 

Översiktskarta 
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Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadschefen 
Exploateringschefen 
Ekonomichefen 
Ekonomicontrollern 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 26                                                   Dnr 2023/00029 

Information 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Samhällsbyggnadschefen informerar om: 

 Arbetet med vattenskyddsområdet 

 
Näringslivschefen informerar om: 

 Näringslivsenhetens externa aktiviteter år 2023 

 
Ekonomichefen informerar om: 

 Reviderad tidsplan för budgetarbete 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 27                                                   Dnr 2023/00006 

Finansiering av Näringslivsgalan år 2023 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ge samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag 
att arrangera Näringslivsgalan i Mariestad 2023 och avsätter 130 000 kr för ändamålet. 

Finansieringen görs via kommunstyrelsens medel till förfogande. 

Beslutet fattas enligt punkt 2.8 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Bakgrund 

Syftet med galan är att uppmärksamma och stärka befintligt näringsliv genom att vara en 
mötesplats för företagare inom olika branscher, där man under trevliga former och i positiv 
anda kan knyta nya kontakter. Ett tillfälle att vara stolta över det näringsliv vi har i 
kommunen. 

Näringslivsgalan i Mariestad har genomförts sex gånger tidigare. Efter corona-uppehåll 
2020–2021 blev suget bland företagarna stort och 2022 års gala slog deltagarrekord med 
285 anmälda företagare. 

Under kvällen delas nio priser ut inom följande kategorier: 

* Årets företagare 

* Året nyföretagare 

* Årets köpman 

* Årets innovation 

* Årets fastighetsägare 

* Årets bonde 

* Årets turistföretag 

* Årets kreativa byråkrat 

* Årets miljövårdstipendiat 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Galan i sig bedöms inte ha någon nämnvärd miljömässig påverkan, men att årets 
miljövårdsstipendiat uppmärksamma tjänar som en stimulans för att uppmärksamma det 
arbete som sker inom området. 
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Bedömning ur social dimension 

Att i olika former uppmärksamma och stärka det befintliga näringslivet är ett viktigt arbete 
för att bibehålla och utveckla arbetstillfällen i kommunen. 

Mariestads kommun ska vara en välkomnande kommun där alla kontakter genomsyras av 
ett gott bemötande och vara en attraktiv tillväxtkommun. Näringslivsgalan är en mötesplats 
som främjar social samvaro och som stärker den lokala stoltheten hos dem som bor och 
verkar i kommunen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Den totala omslutningen för galan beräknas till ca 350 000 kr. Deltagare och sponsorer 
bidrar med ca 220 000 kr och kvarstående kostnad för kommunen blir 130 000 kr. 
Pengarna används främst till kvällens underhållning, ljud och ljus, möblering samt övriga 
omkostnader såsom inbjudningar och marknadsföring (se bifogad budget). 

Kostnaden för kommunen bedöms motiverad utifrån vikten av att en gång per år får 
mötas i ett större sammanhang där kommunens näringsliv prisas och uppmärksammas. 
Galan är också en viktig pusselbit för att behålla eller förbättra kommunens resultat i 
näringslivsrankingen. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse – Finansiering av Näringslivsgalan år 2023 

Budget 2023 

 
Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadschefen 
Näringslivschefen 
Ekonomicontrollern 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 28                                                   Dnr 2022/00271 

Medborgarförslag om ställplatsskyltar utmed E20 och andra 
infartsvägar till Mariestad 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att bifalla medborgarförslaget om ställplatsskyltar utmed E20 
och andra infartsvägar till Mariestad. 

Kommunstyrelsen beslutar att ge samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att utföra 
skyltning och avsätter 50 000 kr för ändamålet. 

Finansiering görs via kommunstyrelsens medel till förfogande år 2023. 

Bakgrund 

En medborgare i Mariestads kommun har lämnat ett medborgarförslag om att det ska 
skyltas till ställplatser för husbilar från E20 och andra infartsvägar till Mariestad. 

Kommunstyrelsen beslutar att ge samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att ordna med 
skyltning och avsätter 50 000 kr för ändamålet. 

Finansiering görs via kommunstyrelsens medel till förfogande år 2023. 

Förutsättningar  

Husbilsgäster är en viktig målgrupp för Mariestad. De besöker kommunen hela året och 
bidrar till stabilitet i ekonomin hos butiker och näringsställen. 

Mariestad är hos husbilsturisterna ett känt besöksmål med gott renommé och kommunen 
har två gånger blivit utsedd till Sveriges husbilsvänligaste kommun. I hamnområdet i 
Mariestads centrum finns 75–100 ställplatser för husbilar, beroende på säsong.  

Från E20, väg 26 och väg 201 finns ingen skyltning som hänvisar till ställplatserna för 
husbilar i Mariestads centrum. Skyltning är önskvärd för att visa på gott värdskap och 
hjälpa ännu fler husbilsgäster att hitta våra fina ställplatser och bidra till positiva 
turistekonomiska effekter.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Husbilsgäster bidrar till positiva turistekonomiska effekter till kommunen liksom ökade 
intäkter från parkeringsavgifter. Indirekt kan räknas in dygnsutlägg för husbilsgäster som 
generellt beräknas till ca 1000 kr/person/natt. En viktig aspekt är att dessa gäster besöker 
kommunen året runt, även då det inte redan är fullt. De bidrar till näringslivsutvecklingen 
genom besök på restauranger, besöksmål, aktiviteter och evenemang, och inte minst 
shopping. 
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Bedömning ur miljömässig dimension 

De flesta husbilar drivs idag av fossila bränslen, vilket har en negativ påverkan på miljön.  

Bedömning ur social dimension 

Näringslivsenheten har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån social 
dimension.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse – Medborgarförslag om ställplatsskyltar utmed E20 och andra 

infartsvägar till Mariestad 

 

Förslag till utförande av orienteringstavlor 

Kostnadsuppskattning skyltning ställplatser 

 

Beslut KF 2022-09-26 § 59 Medborgarförslag om ställplatsskyltar 

 

Medborgarförslag om ställplatsskyltar utmed E20 och andra infartsvägar till 

Mariestad 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren 

Samhällsbyggnadschefen 

Näringslivschefen  

Näringslivsutvecklaren 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 29                                                   Dnr 2023/00008 

Medborgarlöfte i Mariestad 2023-2024 - Med särskilt fokus på 
trygghet 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Medborgarlöfte i Mariestad 2023–2024. 

Bakgrund 

För att stärka samverkan mellan Polismyndigheten och Mariestads kommun i det 
brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet har polisen och kommunen sedan 
tidigare upprättat en samverkansöverenskommelse. En viktig del av denna 
samverkansöverenskommelse är medborgarlöftet.  

Syftet med medborgarlöftet är att polisen och kommunen ska samarbeta för att hantera 
lokala problem, öka tryggheten och minska brottsligheten i Mariestads kommun. 
Medborgarlöftet bygger på att polisen och kommunen särskilt fokuserar på ett gemensamt 
problemområde. Lägesbilden är framtagen genom analys av statistik, medborgar- och 
medarbetardialoger, anmälda brott och erfarenheter. Brottsstatistiken visar att 
skadegörelsen ökar i kommunen. 

Tidigare medborgarlöften har gällt ett år, men det aktuella förslaget spänner över två år. 
Medborgarlöftets fokusområde är trygghet. Detta då medborgarnas upplevda känsla av 
otrygghet ökat. Genom förebyggande insatser och ökad polisiär närvaro ökar den upplevda 
tryggheten. Det förebyggande arbetet ska även riktas mot ungdomar, för att minska risken 
att de dras in i narkotikamissbruk eller kriminalitet. 

Medborgarlöftets fem punkter är: 

* Samverkan mellan skola, socialtjänst och polis kring tidig upptäckt och 
förebyggande insatser gällande ungas risk att hamna i missbruk och så kallad 
”livsstilskriminalitet” ska fortsätta och vidareutvecklas.  

Exempelvis att gemensamt göra narkotikainsatser på skolor och informera föräldrar och 
vuxna om tidiga tecken på narkotikabruk. 

* Polis och kommun ska tillsammans driva och vidareutveckla det 
trygghetsfrämjande och brottsförebyggande arbetet genom 
trygghetsvandringar, erbjudande om grannsamverkan samt 
samverkansformen EST (effektiv samordning för trygghet). 

Effektiv Samordning för Trygghet (EST) är en metod för att samordna kommunernas 
förvaltningar och externa aktörer i samhället för att jobba förebyggande och därmed öka 
tryggheten i våra kommuner. 

* Parterna ska gemensamt arbeta för att minska skadegörelse. 
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Skadegörelser som exempelvis klotter och fönsterkrossning medför stora kostnader för 
såväl samhället som privatpersoner och är ofta en bidragande faktor till känsla av 
otrygghet. 

* Kommun och polis ska gemensamt arbeta förebyggande mot våld i nära 
relation och hedersrelaterat våld. 

Parterna ska båda sprida information och kunskap till invånare och kommunanställda. 

* Kommun och polis arbetar båda med att öka trafiksäkerheten. 

Polisen genomför riktade trafikövervakningsinsatser med fokus på påverkade förare, 
hastighet och trafikfarligt beteende. Kommunen genomför informationskampanj gällande 
oskyddade trafikanter och översyn av skyltar, linjer med mera. 

Uppföljning av medborgarlöftet redovisas för kommunstyrelsen en gång per år. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutet bedöms inte ha någon påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ur social dimension kan medborgarlöftet förväntas ha stor påverkan. Att känna sig trygg, 
säker och trivas i sitt bostads- och närområde påverkar i stor utsträckning hur människor 
mår, verkar och lever. Statistiken visar idag en stor ojämlikhet mellan kvinnors och mäns 
upplevda trygghet i Mariestad.  

Genom förebyggande arbete och insatser för att öka den upplevda känslan av trygghet i 
kommunen minskar ojämlikheten och risken för såväl mänskligt lidande som 
samhällskostnader. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Insatser kopplat till medborgarlöftet sker inom befintliga verksamheter och 

budgetramar.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Medborgarlöfte i Mariestad 2023–2024 – Med särskilt fokus på 
trygghet 

Förslag: Medborgarlöfte i Mariestad 2023–2024 

 
 
 
 
Beslutet skickas till 

Säkerhetsenheten 
Kommunpolisen 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 30                                                   Dnr 2023/00017 

Reglemente för Folkhälsorådet – revidering 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna reviderat reglemente för Folkhälsorådet, med 
två redaktionella ändringar. 

Bakgrund 

Folkhälsorådets nuvarande reglemente reviderades senast 2019. Sedan dess har 
förändringar skett vilka resulterat i behov att på nytt revidera reglementet.  

Folkhälsorådets sammansättning har tidigare bestått av sammanlagt nio ledamöter från 
kommunstyrelsen, socialnämnden, utbildningsnämnden samt östra hälso- och 
sjukvårdsnämnden. Sedan kommunens omorganisation finns nu även en äldre- och 
omsorgsnämnd, vilken också bör utse ledamöter att ingå i folkhälsorådet. 

Även inom Västra Götalandsregionen har omorganisation skett och tidigare östra hälso- 
och sjukvårdsnämnden har upphört och ersatts med delregional nämnd östra. 

Detta förslag till reviderat reglemente baseras på nuvarande reglemente. Föreslagna 
ändringar är markerade med rött. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutet har ingen påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Beslutet har ingen påverkan ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Beslutet har ingen påverkan ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Reglemente för Folkhälsorådet – revidering 

Förslag: Reglemente Folkhälsorådet Mariestad 
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Beslutet skickas till 

Folkhälsorådet 
Folkhälsostrategen  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 31                                                   Dnr 2022/00224 

Motion om ökad säkerhet i Mariestads hamn 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 

Åtgärd är redan inplanerad att genomföras under 2022–2023. 

Bakgrund 

Ola Bertilsson (S) har lämnat en motion om ökad säkerhet i Mariestads hamn (Kf § 36/22).  

Motionären skriver bland annat att: 

”Kajerna i Mariestads hamn är skyddade (fodrade) med reglar av impregnerade plankor för 
att skydda båtar mot skrap mot betongkajen. På dessa plankor är en mindre regel fästs mitt 
på planken. Söder om tankstationen har man lagt en kabel på plankan som ytterligare 
försvårar landstigning”.  

Motionären menar att med en liten båt är det nästan omöjligt att ta sig upp på kajen från 
sittbrunnen.  

Motionären föreslår: 

”Att Mariestads kommun snarast ser över dessa säkerhetsproblem för att öka säkerheten 
och trivseln i vår fina hamn.” 

Som åtgärd föreslår motionären att man lägger kabeln på undersidan av plankan och höjer 
regeln så att den tillsammans med plankan bildar ett steg för att underlätta vid landstigning.  

Kommunfullmäktige har överlämnat motionen till tekniska nämnden för beredning.  

Verksamhet teknik beräknar att det för 2 personer tar 6 timmar att utföra den föreslagna 
åtgärden. Ingen materialkostnad beräknas för åtgärden. 

Tekniska nämnden har berett ärendet och lämnat förslag till beslut i kommunfullmäktige.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Inget att beakta ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Det blir mindre frustration från båtägare i samband med landstigning. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Arbetet förväntas kosta cirka 6000 kronor. Det blir en förbättring i hamnen för en liten 
kostnad. 
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Kommundirektörens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 

Åtgärd är redan inplanerad att genomföras under 2022–2023. 

Behandling på sammanträdet 

Janne Jansson (S) föreslår att kommunfullmäktige ska föreslås bifalla motionen.   

Ordföranden ställer kommundirektörens förslag mot Janne Janssons (S) förslag och finner 
att arbetsutskottet beslutar enligt kommundirektörens förslag. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Motion om ökad säkerhet i Mariestads hamn 

Beslut TN 2022-12-20 § 155 Motion om ökad säkerhet i Mariestads hamn 

Beslut KF 2022-05-30 § 36 Motion om hamnen 

Motion om ökad säkerhet i Mariestads hamn 

 
Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 32                                                   Dnr 2022/00184 

VA-taxa Mariestads kommun år 2023 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunfullmäktige justerar brukningsavgifterna (§§ 13–17) i kommunens VA-taxa 
med +12,0 procent. 

Bakgrund 

Ett förslag till justering av VA-taxan med 2% inför 2023 skrevs fram i våras till tekniska 
nämnden (Tn § 58/22). Sedan dess har stora förändringar skett som gett anledning att 
ompröva den föreslagna nivån på justering av taxan. En ny bedömning av behovet av 
taxehöjning har därför gjorts.  

Tekniska nämnden beslutade på nämndens sammanträde den 20 december 2022 att 
återremittera ärendet om justering av avgifterna i VA-taxan Mariestad 2023 till verksamhet 
teknik för komplettering och redovisning på tekniska nämndens sammanträde den 10 
januari 2023. (Tn § 144/22) 

VA-taxan har sin grund i lagen om allmänna vattentjänster som anger att intäkterna för 
verksamheten inte får överstiga nödvändiga kostnader (självkostnadsprincipen). Avgörande 
för taxeutvecklingen och utvecklingen av kostnader inom driftbudgeten för VA-
verksamheten är ett antal faktorer; 

- Ränteutveckling (räntan höjs) 

- försäljningsutveckling (sjunker just nu) 

- elenergi- och kemikaliepriser (stiger) 

- förnyelse- och investeringsvolym som renderar kapitaltjänstkostnad (ökar) 

- tidigare års över- eller underskott (bör hanteras inom en 3-årsperiod) 

- inflation (eller andra kända kostnadsökningar) (ökar) 

- löneutveckling (följer kommunens löneutveckling) 

- verksamhetsområdet utökas varje år med fler tillkommande anläggningar att driva och 
sköta (ökad driftkostnad) 

Dessa har sammanvägts. För mer detaljerad information finns en bifogad bilaga ”Bilaga - 
Bakgrundsmaterial till förslag till taxejustering inför 2023”. 

Kostnad för abonnent 

För en villa ”Typhus A” innebär 12 % höjning inför 2023 en merkostnad på 996 kr/år inkl. 
moms (total kostnad 9 297 kr/år).  

==> Den föreslagna höjningen motsvarar en genomsnittlig kostnadsökning för en 
villaägare med ungefär 83 kronor per månad.  
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

VA-kollektivet ska ha en ekonomi i balans, verksamheten ska anpassas efter intäkterna som 
i sin tur bestäms av VA-taxan. VA-taxan får inte vara högre än nödvändigt och är taxan 
lägre än nödvändigt får det följder på den kvalitet som levereras.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Att investeringar genomförs i kommunala VA-anläggningar för att säkerställa säkra 
vattentjänster medför minskad miljöpåverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Att kostnaden för kommunala VA-tjänster ökar har påverkan på medborgare kopplade till 
det kommunala VA-nätet. Såväl företag som privatpersoner påverkas av taxeutvecklingen. 
Kostnaderna är nödvändiga för att garantera säkra vattentjänster i framtiden vilket är 
gynnsamt ur en social dimension. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Justering av avgifterna i VA-taxan i Mariestad för år 2023 

Förslag VA-taxa fr o m. 2023-03-01 – 12 procent 

Bilaga 2 Förslag VA-taxa 2023 – bakgrundsinfo om beräkning. 

Beslut Tn § 3/23 

Beslut Tn § 58/22 

Förslag VA-taxa fr o m 1 januari 2023 

 
Beslutet skickas till 

Tekniska nämnden 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 33                                                   Dnr 2023/00028 

Rapporter 

  

Inga rapporter lämnas. 
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Sammanträdesdatum 
2023-01-24 

Sida 31 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 34                                                   Dnr 2023/00020 

Inbjudningar 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälda inbjudningar. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar att Janne Jansson (S) och Johan Abrahamsson 
(M) kommer att delta vid Svenska kyrkans aktivitet den 1 februari 2023.  

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-01-24 

Sida 32 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 35                                                   Dnr 2023/00022 

Handlingar att anmäla 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälda handlingar. 

 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-01-24 

Sida 33 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 36                                                   Dnr 43477 

Uppdrag till kommundirektören 

  

Kameror och LOB3-områden i otrygga miljöer 

Kommunstyrelsen arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att utreda möjligheten 
att sätta upp övervakningskameror vid otrygga miljöer och utsatta områden (exempelvis 
pendlingsparkeringar), och att utreda möjligheten att skapa så kallade LOB3-områden i 
otrygga miljöer.  

 

 


